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Voorzitter, Statenleden, 
Als klimaatburgemeester spreek ik vandaag uit diepe zorg en met grote verbazing over het besluit 

van de gemeente Nissewaard om niet mee te werken aan de plaatsing van windturbines. 

Ik had hier kunnen beginnen over de juridische kanten, de bestuursovereenkomst die ooit 
ondertekend is, of de plicht tot uitvoering van regionale afspraken. Maar dat doe ik bewust niet. Dit 
gaat voor mij niet primair over regels, maar over principes. Over keuzes die we maken voor de 

toekomst van onze inwoners en hun leefomgeving. 

Wat mij opvalt — en eerlijk gezegd verwart — is de aard van de argumenten die tegenstanders 
aanvoeren. Ze lijken op het eerste gezicht bezorgd om gezondheid en milieu, maar in de praktijk zie 
ik een patroon dat daar haaks op staat. 

Er wordt veel gesproken over geluidsoverlast. Met name over laagfrequent geluid. Laat ik duidelijk 
zijn: ik ben zelf overgevoelig voor lage frequenties. Ik weet hoe belastend dat kan zijn. Maar in dit 
specifieke geval, Spijkenisse Noord, begrijp ik de zorg niet. Al tientallen jaren staat daar een heftige 
geluidsmuur van de A15 én van zware industrie: raffinaderijen, chemische installaties, 
schoorstenen, affakkelende vlammen. In dat decor zullen windturbines geen extra dominante 
geluidsbron zijn. Dat is geen raketwetenschap. 

Dan hoor ik: “het tast het uitzicht aan.” Maar dat uitzicht is nu een panorama van pijpen, 
rookpluimen, vlammen en staal. De turbines worden onderdeel van een horizon die al lang 

industrieel is. De argumenten over landschapsvervuiling komen daardoor op mij niet oprecht over. 

Wat mij het meest verbaast, is de selectieve verontwaardiging. Aan de ene kant worden 
windturbines geweerd vanwege vermeende milieu-impact, maar aan de andere kant voert de 
gemeente actief campagne vóór de aanleg van de A4 Zuid. Een snelweg dwars door kwetsbaar 
gebied, die leidt tot méér autoverkeer, méér stikstof, meer fijnstof, méér lawaai, en dus een 
slechtere luchtkwaliteit. En dan heb ik nog niet eens over de grote nieuwe verkeersstromen door de 
gemeente zelf, als aanvoer van die weg. Dan wordt ineens het milieuargument helemaal vergeten in 
deze enthousiast bomenkappende gemeente. 

Ook klinkt er enthousiasme voor de bouw van een kerncentrale in de regio. Men voert zelfs een 
lobby. Maar een kerncentrale is geen onschuldige ingreep. Het is een langdurige, risicovolle, 
complexe onderneming met blijvende impact op de omgeving. Bovendien verdringt kernenergie 
vaak juist duurzame, flexibele bronnen zoals wind- en zonne-energie. Het is een dure en logge 

oplossing, terwijl de klimaatcrisis vraagt om snelheid en wendbaarheid. 

Een windturbine bouw je in enkele maanden. Is hij overbodig, dan haal je hem in één dag weg. 
Probeer dat maar eens met een kerncentrale. En dan vergeet ik gemakshalve het eeuwig 
gevaarlijke afval. 

Voorzitter, wat ik probeer te zeggen is dit: we staan als samenleving voor de opgave om fossielvrij 
te worden. Die transitie vergt moed, visie en ook offers. Maar die moeten wel eerlijk verdeeld 
worden, en gebaseerd zijn op feiten en redelijkheid. Je kunt niet enerzijds pleiten voor meer asfalt 
en kernsplijting, en anderzijds duurzame windenergie blokkeren met argumenten die daar niet 

tegenop wegen. 

Als klimaatburgemeester doe ik een dringend beroep op u: zet de bouw van windturbines door. 
Niet omdat het makkelijk is. Niet omdat iedereen het ermee eens is. Maar omdat het moet. Omdat 
het bijdraagt aan een gezondere, duurzamere en onafhankelijkere toekomst voor ons allemaal. 



 

 


